
Zápis ze IV. Republikového shromáždění SMS ČR

_________________________________

dne 12. dubna 2013

Hotel Slunce, Havlíčkův Brod

1. Zahájení jednání a schválení programu 
2. Vystoupení hostů 

a. Hejtman Kraje Vysočina
b. Zástupce SPOV ČR
c. Zástupce NS MAS

3. Zpráva o činnosti
4. Zpráva o hospodaření v roce 2012. Zpráva dozorčí rady
5. Volba předsedy, místopředsedů, předsednictva a náhradníků 

dozorčí rady 
6. Projednání aktuálních témat a hlasování o usneseních
7. Programové zásady SMS ČR
8. Diskuze
9. Závěr zasedání
10. Oběd

1. Zahájení jednání a schválení programu
Předseda SMS ČR Josef Bartoněk přivítal účastníky a zahájil zasedání IV. 
Republikového shromáždění. Přivítal také čestné hosty, a to hejtmana kraje Vysočina 
MUDr. Jiřího Běhounka, zástupkyni MMR Ing. Miroslavu Tichou, radního kraje 
Vysočina Ing. Martina Hyského, zástupce SPOV JUDr. Radana Večerku a zástupce 
NS MAS Ing. Radima Sršně, Ph.D. Poté požádal přítomné delegáty shromáždění o 
schválení navrženého programu jednání. Program byl jednomyslně schválen.
Ověřovatelem zápisu byl pověřen Tomáš Chmela a Radek Brázda.
Zapisovatelkou jednání byla pověřena Edita Nezvalová. 
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Skrutátory jednání byli pověřeni Zdeněk Hověžák, Iva Chmelová, Petr Machů, Edita 
Nezvalová, Lenka Častulíková, Tomáš Zicha a Josef Zicha.
Předseda Josef Bartoněk dále informoval, že na základě jednání Rady SMS ČR ze dne
11. 4. 2013 byli doporučeni do návrhové a volební komise následující členové: 
Návrhová komise - Jan Bartonička, Hana Štěpánová a Ladislav Števanka
Volební komise – Radek Brázda, Vladimír Kráčalík, Jan Popelka

RS členy návrhové a volební komise schválilo.
Předseda Josef Bartoněk předal slovo moderátorovi jednání Janu Sedláčkovi, který 
byl Předsednictvem SMS ČR pověřen řízením Republikového shromáždění.

      2 .  Vystoupení hostů
Pozvaní hosté pronesli zdravice a popřáli účastníkům úspěšné jednání.
Tajemník SMS ČR Tomáš Chmela také přečetl zdravici místopředsedy SMS ČR Jana 
Pijáčka, který se nemohl jednání zúčastnit.

3. Zpráva o činnosti
Předseda Josef Bartoněk seznámil účastníky jednání se Zprávou o činnosti. Kromě
přehledu činnosti v minulém roce Josef Bartoněk především zdůraznil význam SMS
ČR v uplynulých pěti letech existence této organizace. 
Od počátku existence SMS ČR svým významem nad ostatními cíli čněl úkol odstranit
rozpočtovou diskriminaci obcí a měst vůči velkoměstům (RUD). Konečná podoba
RUD je poznamenána politickým kompromisem. Zásluhy na novém RUD si bohužel
nárokují i ti, kteří se změně do poslední chvíle snažili zabránit. Josef Bartoněk dále
vyzdvihl  roli  všech zástupců obcí,  kteří  v boji  za nový RUD aktivně vystupovali.
Jedná se tedy o společný úspěch, který v budoucnu přinese očividný rozvoj obcí a
měst a pozitivně ovlivní udržitelnost života na venkově. 
V průběhu let se vyprofilovaly další důležité priority, které si se závažností RUD
příliš nezadaly. A to proto, že i ony mohou způsobit radikální diferenciaci podmínek
života na venkově a ve velkých městech a v důsledku toho přivodit vylidňování obcí
a  regionů  a  zánik  malých,  ale  i  větších  sídel.  Těmito  tématy  jsou  zachování
venkovského školství a jeho dostupnosti, nastavení podmínek pro čerpání dotací po
roce 2014 a některé připravované legislativní změny týkající se samospráv. 
Ve  své  práci  i  v  loňském  roce  pokračovala  pracovní  skupina  pro  školství  pod
vedením Oldřicha  Vávry,  který  spolu  s Petrem  Haladou a  dalšími  členy  mají  lví
podíl  na  tom,  že  práce  na  likvidačním  návrhu  MŠMT  v oblasti  financování
regionálního  školství  byly  zastaveny.  Nyní  se  SMS  ČR  za  vydatné  podpory  své
pracovní skupiny pro školství snaží, aby důsledkem nového návrhu nebylo omezení
dostupnosti základního školství a tím i ztráta podstatné části identity venkovských
obcí, ztráta identifikace mládeže s obcí a regionem a postupné vylidňování venkova.
Atraktivita života na venkově je  zcela jistě úzce spjatá s také dostupností  dalších
veřejných služeb, jako jsou pošty nebo úřady. Snažíme se, aby výsledkem činnosti
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SMS ČR bylo zachování nebo v některých oblastech zlepšení životní úrovně občanů
venkova, kteří stále jsou oproti městům v mnoha oblastech značně znevýhodněni.
Letošní rok bude rozhodující pro nastavení podmínek pro čerpání evropských dotací
v příštím plánovacím období. Základy byly ale položeny už v roce 2012. SMS ČR
bylo mezi prvními, kdo navrhoval a prosazoval razantní snížení počtu operačních
programů, zjednodušení administrace a přenesení rozhodovacích pravomocí na nižší
úroveň. Zpočátku byl náš hlas slyšen a naše názory brány vážně, v posledních dnech
však došlo k obratu. Nyní je snaha hodit venkov a obce doslova přes palubu. Situace
je bez jakéhokoliv přehánění velmi vážná. Mimo jiné je nutno také zabránit snahám,
aby se téma stalo předmětem mocenských obchodů, neboť pak jde logika stranou a
SMS  ČR  ztrácí  možnost  uplatnit  své  argumenty.  Bude  vyžadovat  mnoho  práce,
abychom zajistili větší prostředky pro obce, prosadili zjednodušení a zprůhlednění
všech procesů, rozhodování o dělení evropských prostředků na co nejnižší úrovni a
zapojení  starostů  do  rozhodování.  Je  zcela  zřejmé,  že  nastavení  podmínek  pro
čerpání dotací po roce 2014 bude mít zásadní vliv na budoucí rozvoj měst a obcí. 
Josef Bartoněk dále poukázal na pozitiva zapojení SMS ČR do soutěže Vesnice roku,
jejíž nedílnou součástí je i samostatné udělování Ceny naděje pro živý venkov pro
obec  s  nejrozvinutějším společenským a  komunitním životem,  protože  právě  ten
chápe SMS ČR jako největší hodnotu venkova pro jeho občany.
Ohrožení  pro  naše  obce  a  města  jsou  dle  Bartoňka  také  některé  návrhy  nové
legislativy.  Stěžejní změny zákonů chystají rezorty vnitra, financí a místního rozvoje.
Dopady změn mohou razantně změnit výkon samosprávné a přenesené působnosti,
rozsah povinností a odpovědnosti představitelů obcí a životní úroveň v regionech.
Stále se ještě setkáváme s úvahami o rušení či slučování malých obcí. Protože velká
část představitelů venkovských samospráv vykonává svou funkci jako neuvolněnou
při  svém civilním zaměstnání,  není  v  jejich silách se  v  množství  připravovaných
změn orientovat,  analyzovat je  a  zaujímat k nim stanoviska. A právě menší obce
nejobtížněji  hledají  zastání.  V  této  souvislosti  považuje  za  důležité,  že  SMS  ČR
dosáhlo oficiálního statutu připomínkového místa v rámci přípravy nové legislativy
a  přístupu  do  databáze  EKLEP  s možností  připomínkovat  návrhy  předpisů  a
zákonů, čehož ve velké míře využíváme v případě, že se návrhy dotýkají samospráv.
Důležitost role SMS ČR dle Bartoňka spočívá v tom, že zájmy a názory deklarované
členy SMS ČR často žádná jiná organizace u nás nehájí. SMS ČR si svou prací, svými
postoji a především s podporou starostů aktivních členských obcí v zádech za dobu
svého trvání vybudovala respektovanou a nezastupitelnou pozici v prostředí veřejné
správy.  Zejména  úspěchy  dosažené  právě  v  uplynulém  roce  jsou  důkazem
správnosti společného rozhodnutí spojit síly k obhajobě zájmů našich obcí a měst.
Rozhodnutí založit SMS ČR je proto přínosem nejen při obhajobě zájmů obcí a měst,
ale  má,  a  dále  každoročně  bude  mít,  i  své  konkrétní  vyjádření  v  podobě
nezanedbatelných finančních prostředků a zřejmých dopadů na rozvoj našich obcí a
měst,  regionů  a  venkova.  To  je  již  nyní  historický  přínos  SMS  ČR  pro  naše
spoluobčany.

4.  Zpráva o hospodaření v roce 2012. Zpráva dozorčí rady
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Předseda  SMS ČR Josef  Bartoněk seznámil  přítomné se základní  charakteristikou
hospodaření SMS ČR. Zdůraznil skutečnost, že hospodaření SMS ČR v letošním roce
probíhá  podle  schváleného  rozpočtu.  Předseda  Bartoněk  dále  uvedl,  že  účetní
závěrka  za  rok  2012  byla  umístěna  na  webových  stránkách  sdružení  v příslušné
sekci. Členy SMS ČR seznámil se zprávou nezávislého auditora Vladimíra Zeliny.
Z jeho zprávy vyplývá, že účetní uzávěrka podává věrný a poctivý obraz aktiv, pasiv
a finanční situaci organizace Sdružení místních samospráv ČR k 31. prosinci 2012 a
nákladů,  výnosů,  výsledků  jejího  hospodaření  za  kalendářní  rok  2012,  v souladu
s českými předpisy bez výhrad. 
Předseda Dozorčí rady Jan Popelka přednesl Zprávu Dozorčí rady. Dozorčí rada 
SMS ČR se zabývala především podrobnou analýzou a hodnocením hospodaření 
sdružení. Dozorčí rada mimo jiné např. apeluje na vedoucí orgány Sdružení, zejména
pak na Předsednictvo Sdružení, aby v zájmu dodržení  čl. 11, odst.4, písm. d) Stanov 
Sdružení zpracovaly pravidla rozhodování v hospodářských záležitostech jako 
jednoho ze základních vnitřních předpisů. Těmito pravidly by se stanovily postupy, 
zejména v otázkách tvorby, přijímání a následného plnění ročního rozpočtu 
Sdružení, tvorby a přijímání rozpočtových opatření, uzavírání veškerých 
hospodářských smluv, a to zejména smluv o pronájmu, o poskytování služeb ve 
prospěch Sdružení a o uzavírání pracovně právních vztahů.  Jan Popelka také 
tlumočil stanovisko Dozorčí rady, která vyzývá Předsednictvo SMS ČR, aby se jejími 
návrhy a připomínkami uvedenými ve Zprávě Dozorčí rady, zabývalo neodkladně a 
rozhodlo o způsobu jejich řešení, s realizací do konce kalendářního roku 2013. 
Dozorčí rada je toho názoru, že odstranění pojmenovaných problémů a zjištěných 
jevů ve způsobu vedení a stavu hospodaření SMS  ČR povede dále k celkovému 
zvýšení kvality a úrovně hospodaření SMS ČR a v konečném důsledku i ke zvýšení 
akceschopnosti organizace.

Předseda DR Jan Popelka po přednesení zprávy oznámil svoji rezignaci, čímž vznikl 
důvod k volbě člena DR.

5. Volba předsedy, místopředsedů, předsednictva a náhradníků 
dozorčí rady

Republikové shromáždění SMS ČR stanovilo v souladu se Stanovami Sdružení počet
členů Předsednictva na další volební období na 9, čímž stvrdilo stávající počet členů.
Hlasováním  byl  stvrzen  také  počet  místopředsedů,  kdy  budou  opět  voleni  3
místopředsedové.  Návrhy kandidátů z pléna na post  předsedy:  Jana Juřenčáková,
Josef Bartoněk
Předseda volební komise Radek Brázda uzavřel nominace na post předsedy SMS ČR
a dotázal se kandidátů, zda s nominací souhlasí. 
Jana  Juřenčáková  nominaci  přijala,  Josef  Bartoněk  za  nominaci  poděkoval,  ale
v prvním ji kole odmítl.
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Jana  Juřenčáková  se  poté  účastníkům  shromáždění  krátce  představila,  načež
následovala volba. 
Předseda volební komise Radek Brázda vyhlásil oficiální výsledky volby předsedy
SMS ČR. Předsedkyní SMS ČR byla zvolena Jana Juřenčáková (zdrželo se 26 – proti
28 – pro 219).
Jana  Juřenčáková  pronesla  krátký  projev  k delegátům,  ve  kterém  poděkovala  za
projevenou důvěru a za dosavadní práci vedení SMS ČR.

Návrhy kandidátů z pléna na post místopředsedy: Jan Sedláček, Radek Brázda, Věra
Kovářová, Josef Bartoněk, Radim Sršeň, Jiří Nešpor, Oldřich Vávra.
Všichni nominovaní s kandidaturou souhlasili a poté se krátce představili. 

Předseda volební komise Radek Brázda oznámil, že  1. místopředsedou byl zvolen
Radim Sršeň (168 hlasů). 
Vzhledem  k tomu,  že  ostatní  kandidáti  nezískali  potřebnou  nadpoloviční  většinu
hlasů,  muselo proběhnout druhé kolo volby místopředsedů,  do kterého postoupil
Josef Bartoněk, Jan Sedláček, Věra Kovářová a Radek Brázda.

Předseda  volební  komise  po sečtení  hlasů oznámil  výsledky druhého  kola  volby
místopředsedů.  2. místopředsedou byl  zvolen  Josef  Bartoněk (167  hlasů),  3.
místopředsedou byl zvolen Jan Sedláček (156 hlasů).

Moderátor Jan Sedláček vyhlásil volby zbývajících členů Předsednictva SMS ČR.
Nominováni byli z pléna: Oldřich Vávra, Jiří Nešpor, Hana Štěpánová, Pavel Eliáš,
Arnoštka  Ženčáková,  Miroslav  Jirků,  Věra  Kovářová,  Radek  Brázda,  Karel
Ferschmann, Viktor Liška.
Navržení kandidáti s nominací souhlasili a krátce se představili. 

Předseda volební komise Radek Brázda konstatoval, že z pěti členů předsednictva se
podařilo zvolit 4 členy a to  Oldřich Vávra (230 hlasů),  Radek Brázda (204 hlasy),
Věra Kovářová (158 hlasů) a Arnoštka Ženčáková (144 hlasů). 
Moderátor Jan  Sedláček  tedy  vyhlásil  druhé  kolo  voleb  členů  předsednictva,  do
kterého postoupil Jiří Nešpor a Hana Štěpánová.

Pátým členem předsednictva byl v dalším kole volby zvolen Jiří Nešpor (154 hlasů)

Náhradníky  členů  předsednictva  se  stali  v tomto  pořadí  Hana  Štěpánová,  Viktor
Liška a Karel Ferschmann. 

Dále následovala volba jednoho člena Dozorčí rady a náhradníků DR. 
Nominován byl Petr Žůrek, Tomáš Kobza, Jana Přecechtělová.

Členem Dozorčí rady byl zvolen Petr Žůrek (161 hlasů).

Náhradníky DR se stali v daném pořadí Jana Přecechtělová a Tomáš Kobza.
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6. Projednání aktuálních témat a usnesení k nim
Josef  Bartoněk,  Tomáš Chmela,  Karel  Ferschmann a  Oldřich  Vávra  přednesli  své
příspěvky k tématům, které se týkají hlavní agendy SMS ČR v nynějším období. 
Předseda PS pro školství Oldřich Vávra informoval o činnosti PS. Připomněl, že obce
a  města  jsou  zřizovateli  8 043  škol  a  školských  zařízení,  které  působí  v oblasti
předškolního a základního vzdělávání. Tyto školy a školky navštěvuje 1 mil. žáků.
Existence škol na venkově je významným prvkem pro rozvoj občanské společnosti a
zásadním pro-rodinným opatřením. PS pro školství tvoří 7 starostů a 4 ředitelé škol.
SMS ČR bylo ze strany MŠMT uznáno jako plnohodnotná, nadstranická organizace,
zastupující  zřizovatele  s odborným  zázemím.  PS  se  zabývá  především
připomínkováním zákonných a podzákonných norem, financováním škol, spoluprací
s dalšími subjekty (ČŠI, SMO, SPOV, Asociace krajů) a zachování škol na venkově. 
K podstatným změnám v oblasti  financování patří  např. to, že od 1. 1. 2013 končí
obcím povinnost hradit za žáky s místem trvalého pobytu na svém území, kteří plní
povinnou školní docházku v základní škole zřízené jinou obcí nebo svazkem obcí,
neinvestiční  výdaje  připadající  na  tohoto  žáka.  Nově  budou  obce,  které  jsou
zřizovateli  škol,  prostředky na neinvestiční  výdaje  dostávat  na  základě zákona o
rozpočtovém určení  daní  ze  sdílených  daní,  a  to  podle  počtu  žáků v základních
školách, mateřských školách a na nižších stupních šestiletých či osmiletých gymnázií
zřizovaných obcemi. 
SMS ČR je připraveno jednat o kultivaci systému regionálního školství, nikoli o jeho
devastaci.  Je  nezbytné  vázat  principy  nového  systému  financování  regionálního
školství minimálně na střednědobý výhled financování školství v České republice. 

Tajemník SMS ČR Tomáš Chmela promluvil k tématu Programového období 2014+.
Toto  téma  je  velmi  živé.  Na  ministerstvech  probíhá  finalizace  výsledné  podoby
operačních programů, které se SMS ČR účastní,  prostřednictvím členů své PS pro
dotace a místní rozvoj. SMS ČR se rovněž zapojilo do celostátní akce, která vychází
z Druhé zlínské výzvy, a která vyvrcholila ve středu 10. 4. vyvěšováním cedulí se
symbolikou odmítající hrabivost velkých hráčů, jejichž zájmům může tvorba nových
OP  částečně  podlehnout  na  úkor  venkova.  SMS  ČR  si  nechalo  v minulém  roce
vypracovat  analýzy,  kolik  obce,  města  a  venkovské  území  čerpalo  z evropských
fondů ve stávajícím programovém období. Výsledek je alarmující. Do Prahy, Brna,
Plzně a Ostravy připutovalo zhruba dvakrát více prostředků na jednoho obyvatele
ve srovnání s obcemi do 5000 obyvatel. Právě tyto obce patří k samosprávám, které
často  řeší  problémy  nezaměstnanosti,  sociálního  vyloučení,  odlehlosti,  špatné
dopravní  dostupnosti,  tedy  problémy,  které  měly  eurofondy  v současném
programovém období primárně odstraňovat v duchu politiky soudržnosti. Podobně
nevýraznou podporu zaznamenaly státem podporované regiony. 
SMS  ČR  jednoznačně  podporuje  roli  MAS  v  implementačním  řetězci.  SMS  ČR
primárně  podporuje  MAS  nejen  z  důvodu,  že  s  nimi  má  řada  starostů  dobré
zkušenosti, ale zejména z důvodu, že jde o jedno z nejprosaditelnějších řešení, které
má  podporu  Evropské  komise  v podobě  nařízení  i  pozičních  dokumentů.  Česká
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republika má takřka celé území pokryto MAS a kde ne, tam pokrytí vzniká. Podařilo
se  nám  prosadit,  že  role  MAS  a  metody  LEADER  je  uváděna  v  pozičních
dokumentech  České  republiky,  které  zpracovává  MMR,  jako  legitimní  způsob
čerpání prostředků z kohezní politiky.  SMO ČR v této věci zaujímá spíše zdrženlivý
postoj a stále usiluje o přerozdělování části financí na úrovni ORP.
Tomáš Chmela dále požádal přítomné delegáty, aby podpořili hlasováním usnesení
o  poštách,  ve  kterém  SMS  ČR  odmítá  rušení  poštovních  úřadů  v území  a
nahrazovaní polovičatými projekty typu PARTNER. Sdružení chce zachovat stávající
stav. 

Josef Bartoněk informoval o změnách zákonů o ÚSC a reforma veřejné správy. Od
posledních parlamentních voleb probíhají pod taktovkou vlády nepřetržité práce na
reformách,  které  mohou  zásadním  způsobem  zasáhnout  do  života  samospráv.
Jedním z hlavních důvodů je snaha o plnění záměrů vyjádřených v protikorupční
strategii  vlády.  Některé  záměry  již  byly  naplněny,  ale  práce  na  těch  hlavních,
jdoucích  cestou  změny  zákonů  o  ÚSC  a  cestou  reformy  veřejné  správy  byly  v
uplynulých měsících pozastaveny.
SMS ČR přípravu nových předpisů  pečlivě  sleduje,  protože  by  mohly  negativně
ohrozit  samosprávy  a  v  dlouhodobém  horizontu  třeba  i  existenci  malých  obcí.
Problémem je, že o současné práci na zákonech dotýkajících se ÚSC nemáme žádné
zprávy, dokonce ani nevíme, jestli platí už dohodnuté podmínky, a práce na reformě
veřejné správy probíhají bez konzultace se zástupci obcí.

Předseda  PS  pro  životní  prostředí  Karel  Ferschmann informoval  o  jednání
s Ministerstvem  pro  životní  prostředí,  se  kterým  se  podařilo  po  roce  podepsat
dohodu o spolupráci. Bohužel hned poté, kdy byla vhodná příležitost k tomu, aby
SMS ČR započalo praktickou spolupráci při přípravě nové legislativy (novela zákona
o odpadech), došlo k nedorozumění. Obce dle MŽP měl reprezentovat pouze SMO
ČR. Následně proběhla schůzka s náměstkem ministra Podivínským a s ředitelem
odboru odpadů Chytkou, kteří přislíbili, že dají SMS ČR k dispozici dokument, který
byl projednán a který by měl viset na webu. Ani jedno zatím nebylo splněno. Na
jednání,  kterého  se  SMS  ČR  neúčastnilo,  bylo  projednáváno,  do  kdy  mají  být
otevřené skládky pro ukládání komunálního odpadu, potřeba zvýšení poplatku za
ukládání odpadu,  což vytváří  umělou daň k tomu,  aby se vyplatilo  odpad raději
spalovat. SMS ČR s daným postupem nesouhlasí a bude i nadále usilovat o změnu
přístupu MŽP. 

7. Programové zásady SMS ČR 2013 – 2015
Programové zásady přednesl tajemník SMS ČR Tomáš Chmela. Jak mimo jiné uvedl, 
Sdružení místních samospráv ČR hodlá zůstat silnou a odvážnou apolitickou 
profesní organizací hájící zájmy obcí, městysů a měst na principech demokracie, 
vzájemného solidárního přístupu a rovnosti všech členů s cílem soustavně usilovat o 
důstojné, soběstačné a nediskriminační postavení obcí městysů a měst v systému 
veřejné správy. Této proklamaci odpovídají i následná ustanovení Programových 
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zásad SMS ČR, které se schválením staly základním programovým dokumentem 
Sdružení.

8. Diskuze
Diskuse proběhla zejména k tématu návrhu struktury čerpání fondů SSR 2014+ a k
tématu  poštovních  služeb.  Starosta  Švihova  Václav  Petrus  vystoupil  k aktuální
situaci, kdy v poslanecké sněmovně byla v prvním čtení schválena novela zákona o
vodovodech a kanalizacích, ve které se majitelům komunikací má napříště připisovat
náklad za údržbu a opravu jeho domovní přípojky. Václav Petrus by chtěl tohoto
jednání využít a přijmout usnesení, ve kterém SMS ČR nesouhlasí s pasážemi novely
zákona,  na  jejichž  základě  by  náklady  na  opravu  a  údržbu  vodovodních  a
kanalizačních přípojek uložených v pozemcích veřejného prostranství hradili místo
provozovatelů majitelé  napojených nemovitostí.  Toto usnesení  bylo  následně pod
číslem 27 schváleno.
Dále promluvil starosta obce Vír Ladislav Stalmach, jehož obec nedávno přistoupila
k SMS ČR. K rozhodnutí stát se členy SMS ČR obec dospěla poté, co si uvědomila, jak
je důležité se spojovat a mít nějakou platformu, která bude za obce bojovat. Požádal
delegáty, aby se pokusili oslovovat další obce s nabídkou vstupu do SMS ČR s cílem
posílit členskou základu a také význam organizace jako celku. 

9. Závěr zasedání

Zapsala dne 12. 4. 2013

Edita Nezvalová ………………………………

Ověřovatel:                                  ………………………………
            Radek Brázda

     
      Ověřovatel:                                  ………………………………

Tomáš Chmela

8



Výpis usnesení

ze zasedání Republikového shromáždění SMS ČR dne 12. 4. 2013,
Havlíčkův Brod  – Hotel Slunce

Usnesení č. RS001/2013: 
RS SMS ČR schvaluje Zprávu o činnosti SMS ČR za rok 2012.

Usnesení č. RS002/2013: 
RS SMS ČR schvaluje účetní závěrku za rok 2012 a zprávu nezávislého auditora. 

Usnesení č. RS003/2013:
RS SMS ČR schvaluje Zprávu Dozorčí rady. 

Usnesení č. RS004/2013:
RS SMS ČR určuje celkový počet členů Předsednictva SMS ČR na devět.

Usnesení č. RS005/2013:
RS SMS ČR stanoví počet místopředsedů na tři.

Usnesení č. RS006/2013:
RS SMS ČR volí předsedkyní SMS ČR Janu Juřenčákovou.

Usnesení č. RS007/2013:
RS SMS ČR volí v prvním kole volby 1. místopředsedou SMS ČR Radima Sršně.

Usnesení č. RS008/2013: 
Republikové shromáždění SMS ČR považuje existenci škol na venkově za jeden z
pilířů rozvoje občanské společnosti a požaduje zachování dostupnosti školské sítě
pro všechny žáky bez přenášení nákladů na rodiče a zřizovatele.

Usnesení č. RS009/2013:
RS SMS ČR volí ve druhém kole volby 2. místopředsedou Josefa Bartoňka a 3.
místopředsedou Jana Sedláčka.

Usnesení č. RS010/2013:
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Republikové  shromáždění  SMS  ČR  vyzývá  ministerstvo  zemědělství  a
ministerstvo pro místní rozvoj k důsledné podpoře a využití  implementačních
struktur na bázi komunitně vedeného místního rozvoje.

Usnesení č. RS011/2013:
Republikové shromáždění SMS ČR podporuje návrh struktury čerpání fondů SSR
2014+  v  upraveném  předloženém  znění  a  ukládá  dalším  orgánům  výkonné
struktury SMS ČR jeho prosazování.

Usnesení č. RS012/2013:
Republikové  shromáždění  SMS  ČR  vyzývá  vládu,  aby  přednostně  vnímala
dotační  nástroje  čerpající  ze  strukturálních  fondů  EU  jako  prostředky
odstraňování meziregionálních rozdílů.

Usnesení č. RS013/2013:
Republikové shromáždění SMS ČR vyzývá vládu a zákonodárný sbor, aby svými
kroky zajistili dostupnost poštovních a telekomunikačních služeb v území, a to
nejméně v rozsahu z roku 2012.

Usnesení č. RS014/2013:
Republikové shromáždění SMS ČR požaduje, aby zpracování návrhu dokončení
reformy veřejné správy předcházelo zhodnocení  dosavadních kroků reformy a
zejména  zpracování  analýzy  a  vyhodnocení  současné  struktury,  výkonu  a
nákladů  veřejné  správy.  Současně  předem  odmítá  taková  ustanovení  návrhu
dokončení reformy VS, která by vedla k omezení dostupnosti služeb na venkově,
nárůstu byrokracie, přenášení nákladů státní správy na občany a obce a k jakékoli
formě tlaku na slučování nebo rušení malých obcí.

Usnesení č. RS015/2013:
Republikové  shromáždění  SMS ČR apeluje  na  zákonodárce,  aby  se  pro  příští
komunální volby snížil počet nutných petičních podpisů nezávislých kandidátů a
nezávislých uskupení, a velmi naléhavě požaduje takovou úpravu legislativy pro
komunální volby (například změnou koeficientů pro přidělování mandátů), aby
nedocházelo k tomu, že se do zastupitelstev dostávají kandidáti s malým počtem
hlasů na úkor těch úspěšnějších.

Usnesení č. RS016/2013:
Republikové  shromáždění  SMS  ČR  vyzývá  vládu  a  zákonodárný  sbor  k
důslednému  respektování  zásad  prevence  vzniku  odpadů  a  k  intenzivnější
legislativní  podpoře  materiálového  využití  odpadů  a  dále  vyzývá  vládu  a
zákonodárný sbor, aby odpadové hospodářství vnímalo jako službu nezbytnou
pro širokou veřejnost, a aby nepřipustili  nekontrolovatelný růst nákladů, který
bude  bezdůvodně  přenášen  na  občany,  obce  a  města  podobně  jako  u
fotovoltaických elektráren.
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      Usnesení č. RS017/2013:
Republikové  shromáždění  SMS ČR zásadně  odmítá  takové  legislativní  kroky,
které  by omezily  volné  tržní  prostředí  v  odpadovém hospodářství  a  které  by
znamenaly  zvýšené  náklady  samospráv  a  občanů  v  procesu  likvidace
komunálního odpadu.

Usnesení č. RS018/2013:
Republikové shromáždění SMS ČR volí v prvním kole voleb členů Předsednictva
SMS  ČR  Oldřicha  Vávru,  Radka  Brázdu,  Věru  Kovářovou  a  Arnoštku
Ženčákovou.

Usnesení č. RS019/2013:
Republikové shromáždění  SMS ČR odmítá  prolomení  limitů  těžby  hnědého  a
černého uhlí. 

Usnesení č. RS020/2013: 
Republikové shromáždění SMS ČR schvaluje Programové zásady SMS ČR pro
léta 2013-2015.

      Usnesení č. RS021/2013:
Republikové  shromáždění  SMS  ČR  volí  ve druhém  kole  voleb  člena
Předsednictva SMS ČR Jiřího Nešpora.

Usnesení č. RS022/2013:
Republikové shromáždění SMS ČR volí za náhradníky členů Předsednictva SMS
ČR Hanu Štěpánovou, Viktora Lišku a Karla Ferschmanna.

      Usnesení č. RS023/2013:
Republikové shromáždění SMS ČR ukládá dalším orgánům výkonné struktury
SMS ČR pokračovat v úsilí o rozpočtové posilování samospráv.

Usnesení č. RS024/2013:
Republikové shromáždění SMS ČR vyzývá vládu a zákonodárný sbor k urychlení
příprav  novely  zákona  o  dani  z  nemovitostí,  která  by  umožnila  efektivněji
zdaňovat nemovitosti v závislosti na jejich poloze a způsobu využití.

Usnesení č. RS025/2013:
Republikové shromáždění SMS ČR vyzývá Ministerstvo práce a sociálních věcí,
aby posílilo  nástroje  aktivní  politiky  zaměstnanosti  a  aby  došlo  ke  sjednocení
pravidel poskytování těchto podpůrných nástrojů.

Usnesení č. RS026/2013:
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Republikové shromáždění  SMS ČR opětovně prohlašuje,  že SMS ČR bude při
prosazování zájmů obcí a měst usilovat o spolupráci se všemi organizacemi, které
deklarují shodná, nebo podobná stanoviska k danému tématu.

Usnesení č. RS027/2013:
Republikové  shromáždění  SMS  ČR  nesouhlasí  s pasážemi  novely  zákona,  na
jejichž  základě by  náklady na  opravu a  údržbu vodovodních  a  kanalizačních
přípojek,  uložených  v pozemcích  veřejného  prostranství,  hradili  místo
provozovatelů majitelé napojených nemovitostí. 

Usnesení č. RS028/2013:
Republikové shromáždění  SMS ČR volí  za  člena  Dozorčí  rady SMS ČR Petra
Žůrka.

Usnesení č. RS029/2013:
Republikové shromáždění SMS ČR volí za náhradníky členů Dozorčí rady SMS
ČR Janu Přecechtělovou a Tomáše Kobzu.

12


